
240501, Referat bestyrelsesmøde Odense Friskole   
   
Mødeleder:  Mette    
Referent: Sidsel   
Afbud: ingen 
  
  
Dagsordenspunkt    Bemærkninger   
Konstituering   Bestyrelsen konstituerer sig. Mette Honoré Poulsen er formand og Anders Quistgaard 

Sørensen er næstformand.  
Sang   Nina vælger en sang. Vi synger ”Fortabt er jeg stadig” 
Godkendelse af referat   
   

Referatet fra bestyrelsesmødet 08/04 godkendes. 
   

Velkommen   Velkommen til og præsentation af nye bestyrelsesmedlemmer. På 
generalforsamlingen/årsmødet blev valgt nye bestyrelsesmedlemmer. De forældrevalgte 
bestyrelsesmedlemmer er:  
 

- Mette Honoré Poulsen, formand 
- Anders Quistgaard Sørensen, næstformand 
- Nina Nørgaard, medlem 
- Claus Bo Øberg, medlem 
- Johan Hindsgaul Absalonsen, medlem 
- Helle Schroll, medlem 
- Merete Hvid Dalnæs, suppleant  
- Sisse Colding Christiansen, repræsentant fra Odense Valgmeninghed 

 
Herefter kort intro til at være medlem af bestyrelsen på OF samt gennemgang af 
bestyrelsens forretningsorden og hvordan vi fremad håndterer kommunikation og 
arbejdsdokumenter internt i bestyrelsen. Vi beslutter at kommunikere på Intra og har 
arbejdsdokumenter, årshjul og bestyrelsens forretningsorden i en lukket gruppe på 
SharePoint. 
 
Herefter taler vi om, hvad bestyrelsen kan være optagede af på de kommende 
bestyrelsesmøder:  
 

- Dokumentet med bestyrelsens fokus på, hvordan vi håndterer 
forældrehenvendelser, lægges snarest på hjemmesiden.  

 
- Bestyrelsen er interesseret i, at vi får idebanken fra det tidligere udvalgsarbejde 

om ”Gode råd til kontaktforældrene” i spil igen. Dokumentet tages med på 
kommende bestyrelsesmøde. 

 
- Bestyrelsen ønsker at revidere dokumentet som er skabelon med info til 

forældremøderne. 
 

- Inputs fra forældre, der deltog i årsmødet gennemgås 
Ønsker: At ”skoven” fortjener sit navn, at bestyrelsen taler om, hvorvidt vi skal 
indføre et princip for højtlæsning, sommerfest for hele skolen (børn og voksne), 
overveje om man kan ændre proceduren for opskrivelse så man ikke favoriserer 
børn født tidligt på året.  
Forældre kan: arrangementer for hele klassen (ikke kønsopdelt), Hjemme-hos-
grupper. 
Værdier: fællesskab, tryg og spændende skolegang, trivsel, glad for at skulle i 



skole, at mit barn møder forskellighed og nuancer og udfordres i sit 
verdensbillede.  

 
- Begrønning af skolegårdene og udemiljø.  

Hvordan kan vi fortsætte med at have fokus på bæredygtighed? Vi skal huske at 
have det på som tilbagevendende punkt på bestyrelsesmødedagsordnerne.  
Kan vi udvide skolens udeområder? 
 

- Årsmøde - arbejdsgruppe, som kan planlægge og motivere til deltagelse af flere 
forældre.  
 

- Drøftelse af begrebet af lektier. 
 

- Undervisning i de timeløsefag - opfølgning på disse ift. sidste orientering.  
  

Orientering fra 
medarbejdere   
   

- Eleverne fra 3. og 4.klasserne deltager på Friskolernes Landsmøde i weekenden, d. 
4.-5. maj.  

- 4. klasserne har været på god tur til Ribe 
- 8.klasserne skal til Kbh. i ugen før Kr.Himmelfart 
- Mange andre klasser er også i gang med at afvikle deres overnatningsture. Det er 

så dejligt med anderledes oplevelser med eleverne.  
- Vi har besøg af spanske elever og deres lærere i uge 18. Flere familier på skolen 

har meldt sig som værtsfamilie og alle de spanske elever er indkvarteret privat.  
- Rådsmøde, d. 16.5., Anders deltager.  

 
Morten deltager på bestyrelsesmøde for sidste gang, da han ikke kan vælges som 
lærerrådsformand mere end tre år - og de er nu gået. Morten opfordrer bestyrelsen til 
fortsat at huske skolens værdisætninger, skolekultur og gode friskole traditioner.  
  

Orientering fra 
ledelsen   

 
- I SFO er ansat to pædagoger i to nye stillinger pr. 1.august. 
- Arrangementer for resten af skoleåret er ved at være på plads. Der informeres om 

disse på intra.  
- Flik-flak uge 31, for 1. -3. klasse og Klub. Alle SFO- og Klubmedarbejdere flknyget 

disse deltager og skolens pasningsflbud er i Flik-Flak. Elever der er flmeldt SFO og 
Klub betaler ikke ekstra for at være med. Det er en bestyrelsesbeslutning, at de 
nævnte klasser er i Flik-Flak i uge 31.  

- 72 elever til tilmeldt Klubben efter sommerferien.  
- Arbejdstidsregistrering for alle medarbejdere pr. 1.7.2024.  
- Fagfordelingen er godt i gang og der meldes ud til elever og forældre, når vi er i 

hus med denne.  
- Ny samarbejdsstruktur præsenteres for alle pædagogiske medarbejdere på 

rådsmødet d. 16.maj.  
- Vi er stadig i proces med garderobekælder, som den tidligere bestyrelse har 

godkendt ved tidligere møde. 
- Kirsten Sørensen går på pension d. 31.7 og vi har ansat en ny lærer, pr. 1.8.  
- Vi har haft uanmeldt besøg af arbejdstilsynet. Besøget gav ingen anmærkninger, 

men derimod blev der givet udtryk for en fuldt ud flot og funktionsdygtig 
arbejdsplads/skole med gode sunde vaner og forhold.  

  
Afgangseleverne er i gang med at afvikle afgangsprøver. Sidste skoledag, Mellerdag, er d. 
17/5 og så afholdes dimission, d. 26/6.  
 
Åbent hus for kommende minier 27/5 



Åbent hus for kommende 7.c, d. 4/6 
  

Evt. Fremover sættes 10 minutter af til eventuelt 

  
 


